
 
 

 

Hierbij nodigen wij onze leden uit voor de op donderdag 17 april 2025 om 19.30 uur te 

houden ledenvergadering 2025 in de kantine/wachtruimte van het MFC An de Voeëgelsjtang 

12.  

De op de vergadering betrekking hebbende stukken (jaarverslag en het verslag van de 

vergadering van 18 april 2024) zijn vanaf 1 april 2025 te downloaden vanaf onze website 

www.heemkundelandgraaf.nl  

 

Agenda:  

01. Welkom door de voorzitter.  

02. Een moment voor onze in 2024 overleden leden.  

03. Opening en vaststellen van de agenda.  

04. Eventuele mededelingen van het bestuur.  

05. Vaststellen van het verslag van de vergadering van 18 april 2024.  

06. Vaststellen jaarverslag 2024 met toelichting van de voorzitter.  

07. Rekening en verantwoording over de inkomsten en uitgaven door de penningmeester over 

het jaar 2024.  

08. Verslag van de kascommissie met voorstel tot het verlenen van decharge aan het bestuur.  

09. Toelichting op de begroting 2025 door de penningmeester.  

10. Benoeming van een nieuw lid van de kascommissie. Nieuwe kandidaten kunnen zich bij 

het bestuur aanmelden.  

11. Korte toelichting op de activiteiten 2025.  

12. Bestuursverkiezing.  

Aftredend zijn Jo Kobben, Kees Hessels en Martin van Loo. Deze bestuursleden zijn 

herkiesbaar voor een nieuwe termijn van 3 jaar. Jo Schiffelers is aftredend en niet meer 

herkiesbaar als bestuurslid.  

13. Rondvraag.  

14. Sluiting omstreeks 20.30 uur en daarna nakeuvelen onder het genot van koffie en iets 

lekkers. 

 

 

 

 

 



Agenda punt 5 

Verslag van de Algemene Ledenvergadering (ALV) 2024 op 

donderdag 18 april 2024 in de kantine van het Multifunctioneel Centrum An de 

Voeëgelsjtang te Landgraaf. 

Aanwezig: 

01. Jo Schiffelers (voorzitter); 02. Frans Theunissen (secretaris en verslag); 

03. Sjef Drabbe (penningmeester); 04. Jean Kölgen (vicevoorzitter); 

05. Kees Hessels; 06. Jo Kobben; 07. Martin van Loo; 08. Jose Seerden-Pompl en 

09. Heinz van de Wardt (allen bestuursleden); 10. Leon Weerts (kandidaat-bestuurslid); 11. 

Ton Berendsen; 12. Jan Bonten; 13. Marga Born; 14. Sjef Born; 

15. Ger Heinen; 16. Fer Konsten; 17. Wiel Langius; 18. Harrie Mulders; 

19. May Mulders; 20. Wiel Ossa; 21. Hein Quaedflieg; 22. May Quaedflieg; 

23. Andre Reumkens;  24. Gerda Schiffelers-Van kan; 25. Catharina Scholtens; 

26. John Smeets; 27. Guido Verreck; 28. Jo Wassen; 29. Herman Wetzels; 

30. Paul Zenden en 31. ?. 

 

Afgemeld afwezig: 

01. Jo Baur; 02. Lambert Bollen; 03. Rene Froelings; 04. Thea Gielen; 

05. Stef Moonen; 06. Marjo Noël; 07. Wim Nolten; 08. May Offermans; 

09. Frans Schiffelers; 10. Yvon Schmitz; 11. Wim Schoenmaekers; 

12. Hein Schuncken en 13. Tiny Stormen-van kan. 

 

01. Welkom door voorzitter Jo Schiffelers. 

 Met een woord van welkom aan de aanwezigen opent de voorzitter om 19:30  uur 

de Algemene Ledenvergadering (ALV) 2024. 

02, Moment voor de in 2023 overleden leden van de heemkundevereniging. 

 De voorzitter staat stil bij elk lid, dat niet meer op de ALV aanwezig kan zijn 

 omdat het in  het afgelopen jaar of in het eerste kwartaal van dit jaar is  overleden. 

Met een moment van stilte herdenkt de vergadering hun nagedach- tenis. 

 De namen van de vorig jaar overleden leden staan vermeld in het Jaarverslag  2023. 

03. Opening van de vergadering en aansluitend vaststellen van de agenda. 



 In zijn openingswoord stipt de voorzitter een tweetal punten aan. 

Als eerste wijst hij op zijn langdurige afwezigheid gedurende 2023 en bedankt staande 

de vergadering vicevoorzitter Jean Kolgen, die in deze periode zijn taken heeft 

waargenomen. 

 Net als in 2023 moet ook in 2024 de kantine van het MFC An de Voeëgelsjtang  als 

vergaderruimte dienen omdat een gedeelte van de parochiezaal nu  vanwege 

plaatsgebrek in gebruik van basisschool Op gen Hei is. 

  Movare, waaronder de school valt, heeft al in 2022 ter zake plannen voor de 

 toekomst gemaakt maar sindsdien is er geen verdere actie meer ondernomen.  

04. Eventuele mededelingen door het bestuur. 

 Behalve de onder agendapunt 11 vermelde “Korte toelichting op de 

 verenigingsactiviteiten gedurende het jaar 2024” heeft het bestuur geen  verdere 

mededelingen. 

05. Vaststellen van het verslag betreffende de Algemene ledenvergadering  2023 

op donderdag 20 april 2023. 

Zonder verdere op- en aanmerkingen vanuit de vergadering en met dank voor de 

opmaak wordt het verslag aangenomen. 

 

 Vaststellen van het jaarverslag betreffende het verenigingsjaar 2023 met 

 toelichting door voorzitter Jo Schiffelers. 

Omdat de leden vooraf kennis van het jaarverslag hebben kunnen nemen, tipt  de 

voorzitter alleen enkele punten aan, die vorig verenigingsjaar een rol hebben gespeeld. 

Zoals de problemen met de ING-bank en het nieuwe digitale boekhoudsysteem  dat in 

gebruik is genomen. 

Ook wijst de voorzitter nadrukkelijk op de beide bestuursleden, die tijdens de 

 vorige Algemene ledenvergadering voor de eerste keer als zodanig gekozen  zijn. 

Vooral Heinz van de Wardt heeft zich als een duizendpoot laten kennen.   

 Maar de voorzitter is blij met alle vrijwilligers, die vorig jaar als dank voor hun 

 belangeloze inzet in mei een uitje naar Slot Schaesberg en aan het einde van  het 

kalenderjaar een cadeaubon kregen aangeboden. 

  

 De voor zaterdag 25 mei aanstaande geplande Vrijwilligersactiviteit kan geen 

 doorgang vinden omdat in het weekeinde van 25 en 26 mei links en rechts van  de 

Worm het archeologische evenement “Rimburg graaft” plaatsvindt. Een  nieuwe datum moet 

nog worden ingepland. 



 Na enkele keren om uiteenlopende redenen te zijn uitgesteld vond de 

 ledenexcursie naar de Vlaamse steden Diest en Scherpenheuvel in het najaar  van 

2023 eindelijk doorgang. 

 Zowel digitaal (website en Facebook) als fysiek (studiezaal) weten nog steeds  veel 

bezoekers de Heemkundevereniging Landgraaf te vinden.  

 Regelmatig door het jaar vindt er overleg plaats met vertegenwoordigers van  de 

gemeente Landgraaf. Een van de gesprekspunten was afgelopen jaar o.a.  het project Slot 

Schaesberg. 

Ook bij het jaarverslag komen er vanuit de vergadering geen op- of aanmerkingen 

zodat dit verslag, met dank voor de opmaak, wordt aangenomen. 

07. Rekening en verantwoording over de inkomsten en uitgaven over het 

 verenigingsjaar 2023. 

 Hoewel de leden reeds via de website kennis ter zake konden nemen leidt  Heinz 

van de Wardt de aanwezigen met de hulp van een groot scherm door de  inkomsten en 

uitgaven van de heemkundevereniging gedurende het  kalenderjaar 2023. 

Verdeeld over 3 punten is de balans onder andere door een afname van  activiteiten 

en een aanwezige postzegelvoorraad in het afgelopen jaar met  circa 9.700 Euro 

afgenomen.  

 Door onder andere achterstallig onderhoud  op het gebied van de ICT,  vervanging 

van printers en scanners, aanschaf van diverse benodigde licenties  en een 

tegenvallende verkoop van het themaboek “Handel en Wandel” in het  kader van de Open 

 Monumentendag 2023 resulteerde dit afgelopen jaar in  een saldoverlies van 5.828 

Euro. 

08. Verslag van de kascontrolecommissie met voorstel tot het verlenen van 

 decharge aan het bestuur. 

De kascontrolecommissie, bestaande uit Catharina Scholtens en Leon Weerts  heeft 

op 19 maart jongstleden, in bijzijn van de bestuursleden Sjef Drabbe  en Heinz van 

de Wardt, de financiële administratie gecontroleerd en voor goed  bevonden. 

 

 De Algemene ledenvergadering gaat akkoord met het voorstel van de kas-

 controlecommissie om het bestuur met betrekking tot het jaar 2023 te  dechargeren 

09. Toelichting op begroting betreffende het verenigingsjaar 2024 door voorzitter Jo 

Schiffelers.  

 Aan de hand van sheets geeft de voorzitter een toelichting op de begroting 

 betreffende het verenigingsjaar 2024. 



 Hoewel uit de cijfers blijkt dat de heemkundevereniging aan het einde van het 

 lopende jaar een begroot verlies van 4.000 Euro zal lijden heeft de voorzitter 

 vertrouwen daar zijn inziens de vereniging dit verlies in de huidige situatie kan 

 dragen. 

 Bij het eerder begroot verlies van 4.000 Euro is geen rekening gehouden met  het 

positief bericht de dato 17 april 2024 betreffende de hoogte van de  gemeentelijke 

subsidie, die rond 1.000 Euro hoger zal uitvallen dan in de  begroting opgenomen. 

 Naar aanleiding van de toelichting zijn er vanuit de vergadering geen verdere 

 vragen. 

10. Benoeming van een nieuw lid in de kascontrolecommissie. 

Omdat haar termijn van twee jaar afloopt zou in principe alleen Catharina 

 Scholtens afscheid van de kascontrolecommissie nemen maar nu Leon Weerts   in het 

verdere verloop van de vergadering tot bestuurslid zal worden gekozen,  wordt ook 

zijn plaats in de kascontrolecommissie vacant en dient de  vergadering 2 nieuwe leden 

te benoemen. 

Ter vergadering worden Ton Berendsen en Paul Zenden voor de komende 2  jaar 

tot lid van de kascontrolecommissie benoemd. 

11. Korte toelichting op de verenigingsactiviteiten gedurende het jaar 2024. 

 De voorzitter geeft een korte toelichting bij de verenigingsactiviteiten, die nog  voor 

de rest van het lopende kalenderjaar gepland staan. 

 – Op zaterdag 25 en zondag 26 mei 2024 is de vereniging aanwezig bij  

 het grensoverschrijdende evenement  “Rimburg graaft”. 

 – Op zaterdag 22 juni 2024 vindt de jaarlijkse ledenexcursie plaats met dit  

 jaar als doel de stad Julich, waar onder leiding van gidsen een   

 rondleiding door de  citadel zal worden gemaakt. 

 – Na de zomervakantie zal er met ingang van zaterdag 7 september 2024  

 iedere eerste zaterdag van de maand in de kantine van het MFC An de  

 Voeëgelsjtang een Genealogisch Cafe worden gehouden.   

– Op zaterdag 14 september 2024 organiseert de heemkundevereniging  

 weer de lokale viering van de landelijke Open Monumentendag, terwijl   men 

1 week  later, op zondag 22 september 2024, acte de presence   geeft 

bij de door de  Stichting Veteranen Landgraaf in en om het    Burgerhoes 

in Op de Kamp georganiseerde viering van “Landgraaf 80  jaar bevrijd”. 

– Met ingang van dit jaar zal de jaarlijkse ledenavond en de gelijktijdige  

 presentatie van het Jaarboek in september plaatsvinden, te beginnen met vrijdag 27 

september 2024. 



 – In het laatste kwartaal van 2024 houden de beide Landgraafse JUMBO- 

 supermarkten een actie waarbij de klanten plaatjes kunnen verzamelen,   die in 

een verzamelalbum moeten worden geplakt. De heemkunde-   vereniging 

zal voor de afbeeldingen en tekst zorg dragen en na afloop    van de actie 

ruilmomenten organiseren. 

 – Met betrekking tot de Vrijwilligersactiviteit 2024 dient er nog een datum  

  en locatie te worden vastgesteld. 

12. Bestuursverkiezing. 

 01. Periodiek aftredend is Sjef Drabbe, die aangegeven heeft voor een  

 nieuwe periode van 3 jaar herkiesbaar te zijn. 

 02. Voor een eerste periode van drie jaar stelt zich Leon Weerts verkies- 

 baar. De kandidaat is al een groot aantal jaren op verschillende ge- 

 bieden binnen de heemkundevereniging als vrijwilliger actief. 

Onder applaus worden beide kandidaten bij acclamatie door de vergadering  voor 

een termijn van 3 jaar tot bestuurslid van de  heemkundevereniging  benoemd. 

 13. Rondvraag. 

 Geen enkel van de 31 aanwezige leden maakt van de rondvraag gebruik. 

14. Sluiting van de Algemene ledenvergadering 2024 door voorzitter Jo  Schiffelers. 

 Onder dankzegging voor de aanwezigheid sluit de voorzitter om 20:25 uur de 

 vergadering. 

Aldus vastgespeld  door de Algemene Ledenvergadering op donderdag 17 april 2025 in het 

MFC An de Voeëgelsjtang te Landgraaf, 

Jo Schiffelers, voorzitter.    José Pompl-Seerden, bestuurslid 

 

Agendapunt 6 

 

JAARVERSLAG 2024. 

2024 werd enerzijds een jaar met de gebruikelijke activiteiten en anderzijds ook een jaar 

waarin het bestuur in aantal sessies aandacht schonk aan de toekomst. 

1. Bestuurssamenstelling 

Jo Schiffelers (voorzitter), Frans Theunissen (secretaris), Sjef Drabbe (penningmeester), 

Martin van Loo, Kees Hessels, Jo Kobben, Jean Kölgen (vicevoorzitter), Heinz van de Wardt, 

José Seerden-Pompl en Leon Weerts.  

Het bestuur bestaat uit 10 vrijwilligers. Volgens de statuten mag het bestuur bestaan uit 

maximaal 11 bestuursleden. De taakverdeling van functies is voorbehouden aan het bestuur. 



In 2024 moest de secretaris Frans Theunissen wegens persoonlijke omstandigheden 

waargenomen worden. Dit werd gedaan door José Seerden-Pompl en de voorzitter. 

 

2. Vrijwilligers 2024. 

Onderstaande vrijwilligers verrichtten een groot aantal activiteiten in het belang van een goed 

functionerende vereniging. Het bestuur kreeg hulp van Ria Dortants-Wolters, Thea Gielen-

Mewissen, Kitty Gybels, Wiel Langius, John Maassen, Harrie Mulders, Marjo Noël-Breibach, 

May Offermans, Pierre Peters, May Quaedflieg, Stef Moonen, Jürgen Reinheckel, Gerda 

Schiffelers-Van kan, Gertie Thomas-Rongen, Ans Tillmanns-Weyers, Philip Willems, Jo 

Wassen, Leo Seerden, Fer Consten, Rinus Caenen, Truus Bos, Willy Görtz. Guido Verreck, 

John Smeets, Rainald Folz, Lieke Boumans-Willems. 

Tijdens de laatste openstelling van 2024 werd het team van vrijwilligers nog uitgebreid met 

Peter Simons en Harrie Goossens. 

Op zaterdag 26 oktober 2024 bracht het bestuur met de vrijwilligers een bezoek aan de Abdij 

Rolduc waar ons lid Catharina Scholtens en hele mooie en interessant rondleiding verzorgde. 

Daarna werd nog een kop koffie met vlaai en een drankje genuttigd. In december hebben de 

vrijwilligers nog een attentie ontvangen in de vorm van een cadeaubon. Het werk van onze 

vrijwilligers is onbetaalbaar. 

3. Interne werkgroepen. 

Monumentendag en andere activiteiten: Jo Schiffelers (coördinator), Harrie Mulders, Kees 

Hessels, Jo Kobben, Frans Theunissen en José Seerden -Pompl. 

Archeologie en geologie: Heinz van de Wardt en Jo Schiffelers 

Slot Schaesberg: Kees Hessels, Jo Kobben, Jo Schiffelers. 

AEZEL-project voor Landgraaf: Kees Hessels. 

Archief vereniging/secretariaat: Frans Theunissen en Sjef Drabbe. 

Bestuurlijk en ambtelijk overleg met de gemeente Landgraaf: Jo Schiffelers, Jo Kobben en 

Kees Hessels. 

Bestuurlijk overleg MFC: Jo Schiffelers en Sjef Drabbe. Sjef Drabbe was tot september 2024 

ook penningmeester van het MFC-bestuur. 

Redactie Bulletin: Martin van Loo, Stef Moonen en Kees Hessels. 

Redactie Jaarboek: Jo Kobben (coördinator), Kees Hessels, Lieke Boumans-Willems. 

Jaarlijks wisselende auteurs. 

Acquisitie en archiefbeheer: Sjef Drabbe, Leon Weerts en Jürgen Reinheckel. 

Regionaal Heemkundeoverleg Parkstad: Sjef Drabbe, José Seerden-Pompl en Kees Hessels. 

Gemeentelijke Technische Commissie Groen: Jo Kobben. Vervanger is Jo Schiffelers. 

Gemeentelijke Commissie Gebiedsnaamgeving: Jo Schiffelers en Jo Kobben. 



Cursus Paleografie: docent is May Quaedflieg. Coördinatie: Stef Moonen. 

Beheer collectie bidprentjes: Jean Kölgen, Gerda Schiffelers – Van kan, John Maassen, 

Marjo Noël-Breibach, Thea Gielen-Mewissen en Truus Bos. 

Aansturen vrijwilligers en planning: Sjef Drabbe en Heinz van de Wardt. 

Contacten met de lokale en regionale pers: José Seerden-Pompl 

Communicatie via de Website: Jo Schiffelers. Tevens Webmaster. 

Communicatie en beheer Facebook: José Seerden-Pompl en Jo Schiffelers 

Beheer server en netwerk: Heinz van de Wardt en Sjef Drabbe en Jo Schiffelers 

Digitaliseren collectie/boeken: Philip Willems, Jean Kölgen, Jo Schiffelers, Jo Wassen, Fer 

Consten. 

Beantwoorden genealogische en geschiedkundige vragen die per email worden gesteld: 

Afhankelijk van onderwerp Jo Schiffelers, Heinz van de Wardt, José Seerden-Pompl en May 

Quaedflieg. 

 

4. Toelichting op activiteiten. 

Alle lezingen beginnen om 19.30 uur en duren ca. 2 uur, inclusief pauze. Alle activiteiten 

worden op tijd aangekondigd in de regiobladen (voor zover nog mogelijk), sociale media, 

website en via de eigen Nieuwsflits. De lezingen worden gehouden in de wachtruimte van het 

MFC An de Voeëgelsjtang, tenzij anders is aangegeven. 

Op 14 maart 2024 werd door Frits Schoonbrood een lezing gegeven met de Bokkerijders als 

thema: “Bokkerijders binnen de Landen van Overmaas. Legende, mythe of werkelijkheid? De 

kantine van het MFC puilde uit door het groot aantal bezoekers.  

Op donderdag 23 mei 2024 verzorgde Martin van der Weerden ook een druk bezochte lezing 

met als thema “Eureka! Innovaties in de Mijnstreek”. De komst van de mijnen zorgde in de 

zogenaamde “oude mijnstreek” voor explosieve ontwikkelingen op velerlei gebied. 

Voor de excursie werd op 22 juni 2024 een bezoek gebracht aan Jülich. Onze chauffeur koos 

een, op het eerste oog wat vreemde route maar later bleek dat hij dit gedaan had om de files 

van de grenscontrole in Bocholtz te vermijden. In Jülich kregen we interessante rondleiding in 

en door de citadel. Daarna was iedereen vrij om een hapje te eten en Jülich op eigen 

gelegenheid verder te verkennen. Om 17.00 uur waren we weer terug in Nieuwenhagen. 

Op zaterdag 14 september 2024 organiseerde de vereniging weer in samenwerking met de 

gemeente Landgraaf de nationale monumentendag. De dag stond in het teken van 80 jaar 

bevrijding. Dit jaar werd een extra Bulletin samengesteld van 72 pagina’s met nieuwe 

verhalen uit de oorlogsjaren. In dit Bulletin werden ook de namen vastgelegd van de 

Amerikaanse soldaten die om het leven kwamen op 13 oktober 1944. Zonder externe hulp en 

onderzoek in de Amerikaanse archieven was dit niet mogelijk geweest. Uiteraard werd ook in 

een tentoonstelling aandacht geschonken aan de bevrijding. 

Tevens werd op deze dag weer een boekenmarkt gehouden. 



Een week later werd op zondag 22 september meegewerkt aan de herdenking van 80 jaar 

bevrijding georganiseerd door de Landgraafse Veteranenorganisatie en de gemeente. Wij 

waren aanwezig met een stand en informatie en daarnaast konden de mensen meer dan een 

volle week kennisnemen van onze presentatie. 

 

Op 27 september 2024 werd in het MFC An gene Put in Waubach de jaarlijkse ledenavond 

gehouden. 60 personen namen aan deze activiteit deel. Het bestuur heeft besloten om de 

ledenavond naar de laatste vrijdag van september te verplaatsen in plaats van de donkere en 

koude maand november. Tijdens de ledenavond vond ook weer de jaarlijkse presentatie plaats 

van het nieuwe fraaie Jaarboek. Nadat Jo Kobben een korte presentatie hield werd het boek 

uitgereikt aan wethouder Alex Schiffelers, de schrijvers en Lieke Boumans-Willems die weer 

voor de opmaak van het boek zorgde. Daarna werd een gezellige quiz gehouden onder leiding 

van Kees Hessels en zijn vrouw Lily. 

 

Heinz van de Wardt en Harrie Mulders hielden op 5 oktober voor geïnteresseerden een 

geologische wandeling over de Brunssummerheide. Mede gelet op de regels van Limburgs 

Landschap werd het aantal deelnemers beperkt gehouden. Ook leden van het IVN lieten zich 

informeren. 

 

Op donderdag 17 oktober 2024 hield John Coervers een lezing met als thema: Leven en 

werken tussen de schachten van Laura en Julia. Ook nu was de kantine van het MFC weer 

geheel gevuld.  

 

Vanaf medio mei 2024 werd door de werkgroep activiteiten gewerkt aan een plaatjesalbum 

voor een actie van de plaatselijke Jumbo winkels in Schaesberg en Op de Kamp. Onder de 

titel “Landgraaf, beelden van toen en nu” werd een boek met begeleidende teksten opgesteld 

met 250 foto’s. De presentatie en daarmee het begin van de actie van de winkels vond plaats 

op donderdag 21 november 2024 in onze studiezaal. Door Tim Schoenmaekers van de Jumbo 

werd het eerste exemplaar van het kant en klare verzamelalbum, aangeboden aan 

burgemeester R. de Boer van Landgraaf. De werkgroep heeft onder leiding van Jo Kobben 

veel werk verzet, maar het resultaat mag er dan ook zijn. 

 

Op 12 december 2024 vond onze jaarlijkse filmavond plaats. Deze keer werden de films 

samengesteld door Ans Weijers-Tillmanns. Door technische problemen konden de 40 

bezoekers alleen voor de pauze genieten van fraaie lokale filmbeelden. 

 

De cursus Paleografie (oud schrift) wordt in de eigen archiefzaal gegeven door May 

Quaedflieg. De coördinatie berust bij Stef Moonen. Een cursusavond, op elke derde dinsdag 

van de maand, duurt van 19.00 uur tot 20.30 uur.  

 

In principe zou twee keer per jaar een overleg van het verenigingsbestuur met de 

projectleider/directeur van het project Herbouw Kasteel Schaesberg plaatsvinden en twee keer 

met de bestuursleden Jo Schiffelers en Kees Hessels. Dit overleg is in 2024 niet meer 

doorgegaan. Zoals bekend is het project Slot Schaesberg in november 2023 gestopt en gaat nu 

verder onder de naam “Kasteel Schaesberg”. Jo Schiffelers, Jo Kobben en Kees Hessels 

hebben naar aanleiding van deze nieuwe situatie overleg gehad met wethouder Stijn Kropman 



en de betrokken beleidsmedewerker. Door de vereniging is ook een document opgesteld met 

suggesties voor een vervolg van het project. Ook heeft nog een gesprek plaatsgevonden met 

een externe adviseur van de gemeente Landgraaf. In 2024 zijn door de gemeenteraad van 

Landgraaf nog geen definitieve besluiten genomen over de toekomst van het project c.q. de 

projectlocatie.  

Door Jo Schiffelers en Kees Hessels wordt, normaal gesproken, tenminste twee keer per jaar 

overlegd met de wethouders die Monumenten en Cultuurhistorie in de portefeuille hebben. 

Dit jaar is het overleg met name gericht geweest op kasteel Schaesberg en is het overige 

overleg met name ambtelijk digitaal via email afgedaan. 

In november en december is door de werkgroep activiteiten met de betrokken ambtenaren 

overleg gepleegd over de invulling van monumentendag 2025 en in die samenhang ook de 

herdenking van de zilveren samenwerking tussen de gemeenten Landgraaf en Ubach-

Palenberg. Daarbij zal ook samen worden gewerkt met onze zustervereniging c.q. de 

vereniging voor Denkmalschutz in de buurgemeente. Tevens zal in een apart thema aandacht 

worden geschonken aan de oversteek van de Worm op 2 oktober 1944. Wij kunnen daarmee 

onze euregionale functie en binding nog verder onderstrepen. 

Het gehele jaar worden per e-mail vragen gesteld over allerlei aspecten uit de geschiedenis 

van Landgraaf en omgeving. Dat kan gaan over stambomen, het zoeken naar mensen, 

informatie over huizen en andere panden, archeologie etc. Wij proberen de vragenstellers 

daarbij zo goed mogelijk te helpen. Omdat wij geen compleet onderzoek op bestelling doen, 

worden mensen wel gewezen op de mogelijkheden van onderzoek in onze studiezaal. Door te 

helpen melden zich ook nieuwe leden aan. 

Op de eerste zaterdag van de maand wordt van 13.30 tot 14.30 een genealogisch café 

gehouden waarbij ervaren genealogen van de voormalige Genealogische Werkgroep Waubach 

informatie aan leden en niet-leden verstrekken.  

Onze studiezaal in het MFC is elke woensdagmiddag en zaterdagmiddag open van 13.00 tot 

17.00 uur 

Representatie: daar waar het bestuur daarvan op de hoogte is, wordt extra aandacht 

geschonken aan leden die een huwelijksjubileum of een bijzondere verjaardag. 

5. Overleden leden. 

Van 1 januari 2024 tot en met 31 december 2024 overleden 7 van onze leden te weten:  

Jo Erkens, Jan van der Bolt, oud lid Rob Hamers, Bert Klein, Arthur Meijers, Johan Trijbels, 

Jules Janssen en Fons Wetzels. 

Gerda Schiffelers – Van kan zorgt voor het versturen van condoleances namens het bestuur. 

 

6. Bezoekers studieruimte en website. 

In 2024 bezochten 1747 (2023 =1649) bezoekers de studiezaal. Het gemiddeld aantal 

bezoekers op woensdag was 15 en op zaterdag was dat 19. Gemiddeld waren er dus 17 

bezoekers per keer. 



Aan lezingen en andere activiteiten werd deelgenomen door 415 (2023 = 348) bezoekers. 

Het aantal digitale bezoekers is als volgt globaal weer te geven: 

 

 

- bezoekers website In totaal waren er 11213 (14516) indrukken en 5304 

(5.923) bezoekers. Het aantal bezoekers was lager dan in 

2023. 53% van de bezoekers bezocht de website 

rechtstreeks en 37% kwam er via zoekmachine 

                                                      

- vaste volgers Facebook 1581 (1446 in 2023) waarvan 55,5% man en 44,5% 

vrouw. Het aantal volgers is gestegen. 

 Alle leeftijdscategorieën bezoeken de pagina. Ongeveer 

40% van de bezoekers is 65 plus, 25% in de categorie 

56-64, 20% in de categorie 45-54 en 15% is dus jonger. 

Dit percentage laat duidelijk zien, dat heemkunde en streekgeschiedenis niet alleen iets is 

voor mannen. Vrouwen zijn net zo goed geïnteresseerd. De berichten van de vereniging 

hebben een bereik van circa 6000 geïnteresseerden. 

Via email, de website en Facebook wordt door geïnteresseerden elke week meerdere keren 

om informatie gevraagd. Ook media en organisaties maken hiervan gebruik. De website wordt 

vrijwel wekelijks geactualiseerd en op Facebook worden meerdere keren per week c.q. dag 

items geplaatst. 

7. Leden. 

Aan het begin van het verenigingsjaar 2024 telde de vereniging 340 leden. Op 31 december 

2024 hebben wij 352 leden en hebben wij met 38 personen/verenigingen en organisaties een 

relatie al dan niet met gesloten beurzen. Elk jaar zeggen leden hun lidmaatschap op wegens 

overlijden, verhuizen of andere redenen. Gelukkig melden zich ook weer elk jaar nieuwe 

leden aan waardoor het aantal leden al jaren redelijk stabiel is. 

8. Bestuursoverleg. 

Het bestuur komt, met uitzondering van de maand augustus, in principe elke eerste zaterdag 

van de maand bijeen. Mede naar aanleiding van de langdurige uitval van de voorzitter heeft 

het bestuur besloten om in 2024 te kijken naar de toekomstbestendigheid van de vereniging. 

Hiervoor werden enkele extra bijeenkomsten gehouden en werd een SWOT-analyse gemaakt. 

In 2025 zal een meerjarenbeleidsplan met werkplan worden opgesteld. 

9. Samenwerking met de gemeente Landgraaf. 

In het college van Burgemeester en Wethouders heeft de heer Stijn Kropman onder andere 

Monumenten en Archeologie in zijn portefeuille. Voor het onderdeel cultuurhistorie neemt 

ook wethouder Alex Schiffelers deel aan eventueel overleg. Tegenwoordig wordt een en 

ander veelal digitaal afgewerkt. 



Echter, ook de burgervader, de overige wethouders en de betrokken ambtenaren toonden 

belangstelling voor het werk van de vereniging. Van gemeentewege is er grote interesse in de 

activiteiten van de HKVL (Heemkundevereniging Landgraaf). 

Overleg met de gemeente was er onder andere over de invulling van Nationale 

Monumentendag en kasteel Schaesberg. Vertegenwoordigers vanuit het bestuur waren de 

heren Jo Schiffelers, Jo Kobben en Kees Hessels. Niet alleen de wethouders waren 

aanspreekpunt voor de vereniging. Ook de ambtenaren (Jo Nievelstein en Tim Vaessen) zijn 

bij het overleg aanwezig en verder is er meerdere keren per jaar met hen op diverse manieren 

contact. Afgelopen jaar is ook enkele keren ambtelijk overleg geweest met betrekking tot de 

stedenbanden van Landgraaf met onder andere Übach-Palenberg. Vanuit de gemeente 

Landgraaf was hierbij ook Annet Klinker contactpersoon. Als gevolg daarvan is ook overleg 

gepleegd met onze Duitse zustervereniging.  

Als kenniscentrum en door actieve deelname is de Heemkundevereniging al vele jaren een 

niet meer weg te denken partner voor: 

• De organisatie van Monumentendag in Landgraaf; 

• Herbouw kasteel Schaesberg; 

• Straatnaamgeving en gebiedsaanduiding; 

• Historisch groen en landschapsontwikkeling; 

• Aanwijzing van en bestemming van monumenten; 

• Advisering bij monumentale panden en meedenken over de herbestemming van 

kerkgebouwen die aan de eredienst worden onttrokken; 

• Advisering bij archeologisch onderzoek; 

• Onderhoud en herstel van de Landgraaf en grafheuvel; 

• De Erfgoednota van de gemeente Landgraaf. 

• Stedenband met Übach-Palenberg 

• Het verstrekken van historische informatie en het beschikbaar stellen van foto’s voor 

de zogenaamde tijdvensters die op verschillende plaatsen door de gemeente Landgraaf 

zijn gerealiseerd en de website www.ontdeklandgraaf.nl. 

 

De kruiswegstaties zoals die in het Burgerhoes hangen zijn door de vereniging in het verleden 

in een lang durende bruikleenovereenkomst aan de gemeente ter beschikking gesteld zodat 

zoveel mogelijk mensen kennis kunnen nemen van deze bijzondere collectie van de 

vereniging.  

10. Samenwerking met andere instanties en verenigingen in en buiten Landgraaf. 

Van een aantal Landgraafse verenigingen worden de verenigingsarchieven beheerd. 

Plaatsgebrek laat het helaas niet toe om nieuwe archieven bij ons onder te brengen. 

Onderzoek naar de historie van Landgraafse verenigingen, het completeren van hun archieven 

en hulpverlening bij het voorbereiden van publicaties blijft een voorname taak in de 

Heemkunde activiteiten. 

De vereniging stelde op verzoek fotomateriaal ter beschikking voor het verlevendigen van de 

buitenmuren en binnenruimtes van winkels en medische centra. 



Via onze voorzitter heeft de vereniging contact gehad met een onderzoeker om de namen te 

achterhalen van de Amerikaanse soldaten die op 13 oktober 1944 in Leenhof sneuvelden bij 

een granaataanval. De namen van de burgerslachtsoffers zijn bekend, maar die van de 

soldaten waren dit helaas tot dit jaar niet. 

11. Overleg, uitwisseling en/of samenwerking met o.a.: 

- De Vondst en met name de streekarcheoloog Hilde Vanneste. 

- Alle participanten van het “Multi Functioneel Centrum An de Voeëgelsjtang”; 

- De heemkundeverenigingen die aangesloten zijn bij de Kring Heerlen van het LGOG 

- De Heimatsverein Baesweiler, met name met de genealogische groep; 

- Het Regionaal Historisch Centrum met vestigingen in Heerlen en Maastricht; 

- De Stichting Kruisen en Kapellen: 

- Het Gemeentearchief Landgraaf; 

- Fontes Rodenses Kerkrade o.a. door het beheren van een deel van haar collectie; 

- Afdeling Zuid-Limburg van de N.G.V. door het beheer van de collectie boeken die zich in 

ons archief bevindt; 

- De opgeheven Hamersstichting als verkooppunt van haar boeken; 

- Omroep Landgraaf; 

- Lokale en regionale pers; 

- Stichting Bosbeheer Landgraaf; 

- Het Bokkenrijders Genootschap; 

- De Stichting HEERLYCKheyt Schaesberg; 

- De Stichting Bokkenrijders: mythe of werkelijkheid. 

 

Commissie Naamgeving Openbare Ruimte. 

Jo Schiffelers en Jo Kobben hebben in deze commissie zitting. Organisatie, agenda, data en 

tijdstippen van de vergaderingen liepen via de gemeente. Ook buiten de vergaderingen wordt 

op dit gebied de vereniging om advies gevraagd. In 2024 kwam de commissie een keer bijeen 

en voor het overige vond het overleg per email plaats. 

“Stichting Multi Functioneel Centrum (MFC) An de Voeëgelsjtang”. 

In deze stichting wordt geparticipeerd door Muziek- en Dansschool SMK, de Vrije Academie 

ZOM, Peuterspeelzaal “Ukkepuk “, basisschool “Op Gen Hei “en de Heemkundevereniging. 

Sjef Drabbe woonde namens de Heemkundevereniging de bestuursvergaderingen bij. De 

voorzitter nam dit jaar ook weer deel aan de vergaderingen. Beide heren vertegenwoordigen 

HKVL met één stem. Bovendien was dhr. Drabbe tot september 2024 onbezoldigd 

penningmeester van de stichting.  

In 2022 is een extra overleg opgestart omdat de basisschool te veel leerlingen heeft voor de 

beschikbare ruimte. Onder leiding van externe architecten wordt met alle participanten 

onderzocht welke mogelijkheden het gebouw heeft. Mogelijk kan dubbel gebruik een 

oplossing bieden. De ruimte van onze vereniging staat niet ter discussie. Helaas is eind 2024 

nog geen sprake van duidelijkheid.  

Onze vitrines zullen periodiek worden aangepast om ook andere interessante onderdelen van 

onze collectie te exposeren.  



Cursus Paleografie. 

De cursus paleografie werd gegeven op de eigen locatie. Cursusleider was dhr. May 

Quaedflieg. Coördinator dhr. Stef Moonen. Belangstellende leden werden elke derde dinsdag 

van de maand van 19.00 uur tot 20.30 uur wegwijs gemaakt in de leesbaarheid van oude 

handschriften. 

Overleg Heemkundeverenigingen Parkstad. 

De bijeenkomsten van het overleg Heemkundeverenigingen Parkstad vinden normaal 

gesproken plaats in de studiezaal van onze Heemkundevereniging. In dit overleg worden 

voornamelijk recente ontwikkelingen op Heemkundegebied besproken, ideeën uitgewisseld 

en mogelijke, gezamenlijke activiteiten bekeken. Deze vergaderingen worden bezocht door 

Sjef Drabbe en José Seerden-Pompl. In 2024 wil men nauwer samenwerken door het 

organiseren van een historisch café in Heerlen. 

12. Vrijwilligers. 

Om geplande activiteiten doorgang te laten vinden was de belangeloze inzet van circa 36 

vrijwilligers onontbeerlijk. Medewerkers waren bestuursleden, bezorgers van het Bulletin, 

baliemedewerkers, helpers in het archief en leden die incidenteel de helpende hand bieden. 

Bovendien werd er onderzoek gedaan voor het samenstellen van artikelen voor het jaarboek 

en fotoboek, werden duizenden bidprentjes, rouwbrieven en rouwadvertenties in geklapperd 

en gedigitaliseerd. 

De vrijwilligers van het archiefbeheer komen elke dinsdag-, woensdag- en vrijdagmorgen 

bijeen.  

13. Publicaties. 

Evenals voorgaande jaren verschenen ook in 2024 een aantal publicaties t.w.: 

• Het verenigingsblad “Het Bulletin “dat elk kwartaal verscheen op kwalitatief dikker 

papier. Het digitale Bulletin was bovendien in kleur. Vanaf december wordt ook het 

papieren exemplaar in kleur gedrukt. In september werd een extra uitgaven van het 

Bulletin uitgegeven voor 80 jaar bevrijding van Landgraaf. 

• Het jaarboek 2024 werd op 27 september gepresenteerd. Van het boek, dat grotendeels 

in kleur is, werden 300 exemplaren gedrukt. 

Helaas moet de prijs van onze boeken steeds worden aangepast vanwege de hogere kosten 

voor drukwerk en papier. 

14. Publiciteit.  

José Seerden-Pompl zorgt voor het verstrekken van de nodige informatie en de lokale omroep 

en De Limburger. Met het verdwijnen van de analoge bladen is ook de vereniging steeds meer 

aangewezen op de digitale mogelijkheden. Ook in de Via bijlage van de Limburger worden 

geen verenigingsberichten meer opgenomen. Helaas maakt een deel van onze doelgroep daar 

geen of onvoldoende gebruik van.  



De vaste P.R.-medewerkers waren José Seerden-Pompl en Jo Schiffelers. In 2024 werden 

leden door Jean Kölgen ook op de hoogte gehouden via Nieuwsflitsen. Het is daarom 

belangrijk om over de goede emailadressen van de leden te beschikken. 

Facebook was uitermate geschikt om vrijwel dagelijks interessante informatie onder de 

aandacht van het grote publiek te brengen. Meer dan 1573 mensen volgen deze pagina. 

Beheerders zijn Jo Schiffelers en José Seerden-Pompl. 

Jo Schiffelers is webmaster van onze website en zorgt ook voor de bijna wekelijkse 

actualisering. 

15. Bijzondere projecten. 

Het vernieuwen, onderhouden, verbeteren en vergroten van de toegankelijkheid van het 

Heemkundearchief was een onderwerp dat bijzondere aandacht kreeg. Veel energie werd 

besteed aan de verdere digitalisering van talloze papieren documenten. Een belangrijke taak 

voor vrijwilligers. 

Moeilijk was het om alle aanwinsten nog een plek te geven in het uitpuilende archief. 

Regelmatig moeten keuzes worden gemaakt en moeten we ook “nee” verkopen wanneer 

mensen enkele honderden of duizenden boeken aanbieden. 

Hoewel de vereniging met haar archief is aangewezen als wetenschappelijk 

documentatiecentrum voor het project Slot Schaesberg, werd hier in 2024 geen gebruik van 

gemaakt. Nu het project door de gemeente Landgraaf is overgenomen onder de naam “kasteel 

Schaesberg” moet afgewacht worden hoe onze rol zal worden ingevuld. 

16. Collectie en studiezaal. 

Onze collectie blijft en telt inmiddels meer dan 25.000 hoofditems en dan hebben we het nog 

niet over de duizenden foto’s, dia’s, negatieven, losse documenten etc. Aan de archieven van 

de lokale historici Karl Specker, Hein Goossens en Jacob Jongen zijn vele documenten van de 

overleden leden Albert Verreck, Hub Dortants en meester Adams toegevoegd. 

Met grote regelmaat worden waardevolle documenten aan de Heemkundevereniging 

afgestaan. De collectie en de omvang ervan is uniek te noemen in de regio Zuid-Limburg en 

ver daarbuiten. 

De collectie archeologie en geologie is door Heinz van de Wardt opnieuw geïnventariseerd en 

gefotografeerd. Deze collectie is ontsloten via de website waar iedereen de nodige informatie 

kan downloaden. 

Ruimtegebrek kan ertoe leiden, dat wij privécollecties moeten afstoten. 

In oktober 2024 werd het hele gebouw gecontroleerd door de brandweer. Niet geheel 

onverwacht kregen wij enkele opmerkingen over onze volle ruimte die direct moesten worden 

opgelost in verband met de bereikbaarheid van de nooduitgang en brandhaspel. De 

brandhaspel is direct vrijgemaakt door 2 werkplekken aan de computers op te offeren. Van 

een grote oude winkelvitrine werd afscheid genomen, zodat de ladekasten een andere plaats 

konden krijgen en ook een grote kaartenkast en een versleten kast werden afgevoerd richting 

oud ijzer. Omdat de balie niet eenvoudig kleiner te maken was, werden door enkele 



vrijwilligers rekken leeggemaakt en opgeschoven zodat ruim aan de vereiste doorgang van 

1,10 m wordt voldaan. Het vrijhouden van doorgangen is een punt van constante aandacht. 

 

17. Automatisering en verbeteringen 

In 2023 is de vereniging afgestapt van het bijhouden van de boekhouding in Excel en wij zijn 

overgestapt naar het softwarepakket e-boekhouden. Dit online softwarepakket is veel 

eenvoudiger om bij te houden en bovendien heb je direct alle overzichten bij de hand. Bij 

hetzelfde bedrijf hebben we nu ook in een apart pakket de ledenadministratie ondergebracht. 

Hierdoor zijn ook geen aparte bestanden meer nodig voor het verzenden van nieuwsflitsen en 

Bulletin. Het bijhouden van de ledenadministratie in Acces hebben we vaarwel gezegd. 

Gaandeweg het jaar bleek ook dat we met externe hulp een complete update moesten geven 

aan onze beeldschermen en computers. Met name moesten ook haperingen in de dagelijkse 

automatische back-up van de NAS worden voorkomen. We hebben meteen afspraken 

gemaakt voor het periodiek uitvoeren van onderhoud door onze professionele externe 

adviseur. 

Aan het einde van het jaar bleek, dat onze NAS geen capaciteit meer heeft. In 2025 zullen 

daarom nog twee extra harde schijven van 3 TB aangeschaft moeten worden. De vereniging 

zal zich moeten oriënteren op een mogelijk grotere opslag van digitale bestanden. In 2024 zijn 

alle cd’s en dvd’s overgebracht naar de NAS omdat bleek dat deze dragers gegevens aan het 

verliezen waren of zelfs al onleesbaar waren. 

Omdat inmiddels een printer was uitgevallen en een slechte kopieën maakte was het 

noodzakelijk om een nieuwe kleurenprinter en zwart/wit printer aan te schaffen. De laatste 

dient tevens voor het maken van kopieën. Daarnaast is een nieuwe vliegensvlugge scanner 

aangeschaft voor het vele scanwerk. 

Het aanpassen van software en hardware vroeg heel wat extra tijd van met name Heinz van de 

Wardt (kartrekker) en Sjef Drabbe. 

 

18. Tot besluit. 

Vanaf de oprichting in 1982, het jaar van de gemeentelijke herindeling, bleef de 

Heemkundevereniging al die jaren zeer actief, financieel gezond en een van de grootste 

verenigingen van Landgraaf. Wij bespeuren in elk geval een toenemende interesse in de 

lokale en regionale geschiedenis en bovenal ook de geschiedenis van de eigen familie. De 

vereniging blijft met 352 leden tot een van de grootste heemkundeverenigingen in Limburg 

behoren.  

 

Vastgesteld tijdens de ALV 2025 op donderdag 18 april 2025 te Landgraaf, 

 

De voorzitter,    De secretaris, 

Jo Schiffelers    José Seerden-Pompl bestuurslid 



 

 

 

Agendapunt 9 Begroting 2025 

 

 

 

  Begroting 2025       

  Heemkundevereniging 

Landgraaf 

      

          

Baten Omschrijving Debet Credit Begrotin

g 

          

Bijdragen leden contributie 0 7200 7200 

  overige giften 0 200 200 

totaal bijdragen leden       7400 

          

Boeken Jaarboek 2025 3700 1500 -2200 

  verkoop boeken overig   2355 2355 

Totaal boeken       -145 

          

Rente spaarrekeningen rentes   650 650 

totaal rentes 

spaarrekeningen 

        

          

Subsidies Waarderingssubsidie 0 17364 17364 

  Monumentendag subsidie 0 1000 1000 

  Rabo Clubsupport 0 500 500 

Totaal subsidies       18864 

          

Totaal baten       26769 

               

Baten: debet is afname, credit is toename inkomsten 
   

     

     

     

     

Lasten: debet is toename uitgaven, credit is afname 

uitgaven 

   

     



Lasten Omschrijving Debet Credit Begrotin

g 

          

Bestuurskosten bestuurskosten 500 0 500 

  abonnementen/contributies 500 0 500 

  verzekeringen 1300 0 1300 

  bankkosten 500 0 500 

totaal bestuurskosten       2800 

          

Huisvestingskosten huur 5000 0 5000 

  energie/onderhoud en service 7300 0 7300 

  overige kosten huisvesting 250 0 250 

Totaal 

huisvestingskosten 

      12550 

          

Studiezaal kosten  kosten archief/kleine aanschaf 400 0 400 

  koffie kosten/opbrengst 600 600 0 

  kopiëren kosten/opbrengsten 250 250 0 

  onderhoud en vervangen 

netwerk/apparatuur 

2200 0 2200 

  licenties 300 0 300 

  aanschaf boeken collectie 150 0 150 

Totaal kosten 

studiezaal 

      3050 

          

Communicatie telefoon/internet 600 0 600 

  website en pr en voorlichting 150 0 150 

  kosten bulletin 3000 200 2800 

  portokosten bulletin 1200 0 1200 

Totaal Communicatie       4750 

          

Ledenactiviteiten Excursie 1000 750 250 

  Ledenavond 1700 1000 700 

  Vrijwilligers 1150 0 1150 

  Lezingen 300 0 300 

Totaal 

ledenactiviteiten 

      2250 

          

          

          

Afschrijvingskosten inventaris 350     

  apparatuur 37     

  computers 1000     

Totaal 

afschrijvingskosten 

      1387 



          

Totaal uitgaven       26787 

          

negatief resultaat       -18 

          

 

 

 

 

 

 


